

**Le comté de Nicolet.**

*Division électorale :*

S. R. P. Q. Titre 1er ch. 2, s. 2. Art. 64.

Le comté de Nicolet est borné au nord-est, par le comté de Lotbinière; au sud-est, par les comtés d'Arthabaska et Drummond; au sud-ouest, par les comtés de Drummond et Yamaska; et au nord-ouest, par le fleuve St Laurent.

Ce comté, ainsi borné, comprend les paroisses de : Ste Sophie de Lévrard, St Pierre les Becquets, Gentilly, Bécancour et Ste Angèle de Laval, celle de St Grégoire qui renferme le village de Laroche, celles de St Jean Baptiste de Nicolet, Ste Monique, St Célestin, Ste Gertrude et Ste Marie de Blandford, la partie de la paroisse de St Louis au nord-ouest de la ligne entre les lots Nos 18 et 19 dans le rang A. et dans les rangs 5, 6, 7, 8 et 9 du canton de Blandford, les paroisses de St Wenceslas, Ste Perpétue, Ste Brigitte des Saults, St Léonard, Ste Eulalie et St Samuel, et la ville de Nicolet. S. R. B. C., c. 75, s. 1, § 24; 25 V., c. 50, s. 1; 41 V., c. 26, ss. 1, 2, 4 et 8; 46 V., c. 38, s. 1, et 49-50 V., c. 96, s. 5.

*Comté municipal :*

Comprend : Le comté de Nicolet, moins la ville de Nicolet.

S. R. P. Q. Titre 1er. ch. 2, s. 6. Art. 73.

**MOINS :** Cette partie comprise dans Ste Anne du Sault, par 52 V. c. 61.

**Annexion :**

Détachée du comté d'Arthabaska.

Cette partie de Bulstrode détachée de Ste Anne du Sault et annexée à Ste Eulalie, par 59 V. c. 8. Sanctionné le 21 décembre, 1895.

N. B. Le comté comprend les municipalités suivantes telles qu'actuellement bornées et limitées, savoir :

*Village*

Laroche

*Paroisses.—Parishes.*

Bécancour, Ste Angèle de Laval, Ste Brigitte des Saults, St Célestin, St Edouard de Gentilly, Ste Eulalie, Ste Gertrude, St Grégoire le Grand, St Jean Baptiste de Nicolet, St Léonard, Ste Marie de Blandford, Ste Monique, St Pierre les Becquets, St Samuel, Ste Sophie de Lévrard, St Sylvere, St Wenceslas.

*Chef-lieu :* Bécancour

**The county of Nicolet.**

*Electoral division :*

R. S. P. Q. Title 1st ch. 2, s. 2. Art. 64.

The county of Nicolet is bounded on the north-east, by the county of Lotbinière; on the south-east, by the counties of Arthabaska and Drummond; on the south-west, by the counties of Drummond and Yamaska; and on the north-west, by the River St Lawrence.

The county, so bounded, comprises the parishes of Ste Sophie de Lévrard, St Pierre les Becquets, Gentilly, Bécancour, and Ste Angèle de Laval, that of St Grégoire which includes the village of Laroche, the parishes of St Jean Baptiste de Nicolet, Ste Monique, St Célestin, Ste Gertrude, and Ste Marie de Blandford, that part of the parish of St Louis to the north-west of the line between lots numbers 18 and 19 in range A and in ranges 5, 6, 7, 8 and 9 of the township of Blandford, the parishes of St Wenceslas, Ste Perpétue, Ste Brigitte des Saults, St Léonard, Ste Eulalie and St Samuel, and the town of Nicolet. C. S. L. C., c. 75, s. 1 § 24; 25 V., c. 50, s. 1; 41 V., c. 26, ss. 1, 2, 4 and 8; 46 V., c. 38, s. 1; 49-50 V., c. 96, s. 5.

*Municipal county :*

Comprises : The county of Nicolet, less the town of Nicolet.

R. S. P. Q. Title 1st. ch. 2, s. 6. Art. 73.

**MINUS :** That part comprised in Ste Anne du Sault, by 52 V. c. 61.

**Annexion :**

Detached from the county of Arthabaska

That part of Bulstrode detached from Ste Anne du Sault and annexed to Ste Eulalie, by 59 V. c. 8. Assented to the 21st December, 1895.

N. B. The county comprises the following municipalities as actually bounded and abutted, to wit :

*Village*

Laroche

*Paroisses.—Parishes.*

Bécancour, Ste Angèle de Laval, Ste Brigitte des Saults, St Célestin, St Edouard de Gentilly, Ste Eulalie, Ste Gertrude, St Grégoire le Grand, St Jean Baptiste de Nicolet, St Léonard, Ste Marie de Blandford, Ste Monique, St Pierre les Becquets, St Samuel, Ste Sophie de Lévrard, St Sylvere, St Wenceslas.

*Chef-lieu :* Bécancour